
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

NOVĚ  V  NERATOVĚ 
ŘÍJEN  2019 www.neratov.cz 

Projekt je zaměřen na obnovení historické dálkové turistické trasy  s 

několika propojeními přes hranici, vybudováním doprovodných inves-

tic a masivní propagační kampaní pod společnou značkou Hřebenov-

ka. Hřebenová trasa z velké části kopíruje hranici a v několika mís-

tech volně přechází do druhého státu, což zajišťuje vysoké přeshra-

niční efekty. Pro zvýšení atraktivity příhraničního území bude vybu-

dováno 11 rozhleden, z toho 8 bude historickým obnovením zanik-

lých rozhleden/ vyhlídkových míst nebo využitím jiného historického 

dědictví, pouhé 3 rozhledny jsou na nových místech a využívají lokál-

ního turistického potenciálu. Dále vzniknou dvě česko-polská turis-

tická informační centra (Neratov a Nový Hrádek), která budou 

zaměřena na propagaci Hřebenovky a společného území a bude obno-

ven Jánský most v Neratově, který bude obnovením duchovního i 

reálného spojení obou států. Nedílnou součástí úspěšné realizace 

projektu je jeho propagace a publicita, která bude zajištěna prostřed-

nictvím krajských samospráv a polského Sdružení Kladských obcí. jh 

 

Závěr roku prožíváme ve znamení zajištění stavebních investic 

 zvířat… 

1Výtvarný Nerato  

Společenský dům, speciální škola a mostek přes Orlici – to jsou rozpracované investice, které si „přejí“ společně s námi 

dobré počasí… Pokud tomu bude tak, budou obě stavby zastřešeny.  Prioritní snahou celého Sdružení je zajištění financo-

vání stavby speciální školy. 

Společenský dům 

Srpen 2019 – základy jsou připraveny…                                      Polovina října 2019 – vše se chystá k vylití věnce… 

Speciální škola  

Představme si stručně projekt Hřebenovka. Neratov bude jedním ze dvou hlavních informačních center projektu Hřebenov-

ka. Díky tomu se Neratov bude objevovat jako strategické místo ve všech turistických materiálech pro oblast Hřebenovky. 

Přinášíme našim čtenářům základní informace o projektu - více najdete na internetu – do vyhledavače zadejte jednoduše 

„hřebenovka“. Mostek by měl být dokončen v tomto roce.                                                                                                                                                           

Jiří Herynek 

   

 

Dřevěný mostek přes Divokou Orlici – stavba pod pivovarem 



 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

  

 

 

  

  

 

 

 

 

 

V závěru měsíce září zavítala do Neratova poměrně počet-

ná návštěva – a hned na dva dny. Výbor dobré vůle – Na-

dace Olgy Havlové pozval do České republiky neziskovou 

organizaci z Německa AWO Berlín. Tato organizace má 

svá střediska po celém Německu a svoji činnost zaměřuje 

především na práci s lidmi, kteří potřebují asistenci. Speci-

alizuje se na chráněné bydlení a sociální služby. Výměna 

zkušeností a případné partnerství se přímo nabízelo. 

Z Berlína přijeli tři přední představitelé společnosti AWO.  

Výbor dobré vůle Olgy Havlové využil této návštěvy 

k bližšímu poznání života v Neratově. V čele delegace byla 

paní doktorka Milena Černá, předsedkyně správní rady. 

Doprovázely ji předsedkyně dozorčí rady paní Magda 

Pištorová, ředitelka kanceláře VDV paní Monika Granja. 

Poznat Neratov přijely i další dvě pracovnice kanceláře 

VDV, které se často při své práci s tématem Neratova po-

tkávají a chtěly tudíž prostředí celého sdružení poznat 

blíže. Celý soubor provázel po oba dny Jiří Herynek, člen 

správní rady VDV. Po náročném přesunu z Prahy přijali 

hosté pohoštění v Albertinu, kde všichni ochutnali i nové 

šťávy. Vzhledem k deštivému počasí nahlédli do zahrad-

nictví jen zpovzdálí… Zato bartošovickou základní speci-

ální školu poznali důkladně a v plném provozu. Hosty 

vítaly nadšené děti, ukázaly se při práci a zahrály si s nimi i 

karty. Paní ředitelka Broňa Havlíková podrobně přiblížila 

poslání školy. Představila některé z žáků a uvedla pokroky 

v jejich prospívání. A ty se týkají nejen možného vzdělá-

vání, ale také běžných denních návyků - stravování, hygie-

ny či strojení, účasti na společenských akcích, školách 

v přírodě, táborech, výletech a exkurzích. „Pro rodiny 

postižených dětí je tato škola v podhorské oblasti a 

v pohraničí doslova zázrakem“ poznamenala paní doktorka 

Milena Černá a přiblížila hostům z Berlína spolupráci 

VDV se speciální školou. Došlo i na vyzkoušení schodiš-

ťové sedačky, kterou VDV spolufinancoval. Prohlédli si 

také stavbu nové budovy školy. V Neratově přivítala ná-

vštěvu předsedkyně sdružení paní Jana Němcová spolu 

s Klárou Kadlecovou.  Ke společnému obědu se připojil i 

otec Josef Suchár. Odpoledne patřilo prohlídce  chráněné-

ho bydlení. Vedoucí střediska Klára Kadlecová představila 

model kompletní sociální služby. Němečtí přátelé neskrý-

vali nadšení z toho, že uživatelé v Neratově vedle bydlení i 

pracují a žijí společenským životem, samostatně, bez rodin.  

Zaujala i prohlídka zahradnictví a exkurze v pivovaru. 

Ochutnávka Proroka přímo z tanku byla pozvánkou  

kk večerní besedě v hospodě. Té však předcházelo setkání 

s otcem Josefem v kostele. Otec Josef všem podrobně 

vylíčil historii vývoje Neratova. Zaujaly především jeho 

filosofické myšlenky, především ta, že od počátku budovali 

Neratov lidé potřební a zdravotně postižení. Následovala 

nezbytná prohlídka opravených věží. K večerní besedě už 

se připojili i neratovský manažer Antonín Nekvinda a ředi-

telka speciální školy Broňa Havlíková. Vzájemné výměny 

odborných informací vedly k poznání integrační problema-

tiky v obou zemích. Byly představeny modely sociálních 

služeb, živě bylo diskutováno o legislativě a zainteresova-

nosti státu v oblasti sociálních služeb. Bohaté zkušenosti a 

především odborné znalosti paní doktorky Mileny Černé 

přispěly k vysoké úrovni debaty. Na závěr byla potvrzena 

budoucí návštěva neratovských v Berlíně.  Dárkové balení 

piva Prorok a neratovské zvonečky přijali hosté druhý den 

po snídani v jídelně. Před odjezdem z Neratova absolvovali 

ještě procházku spojenou s návštěvou obchodu.               jh 

   

Sdružení Neratov rozvíjí partnerství s nadací Výboru dobré vůle Olgy Havlové 

1Výtvarný Nerato  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pivovar  expanduje, Prorok chutná v pivnicích i na akcích 

Není tajemstvím, že i „pivaři“ mění styl pří-

stupu ke konzumaci zlatého moku. Ve druhé 

polovině minulého století to byla přízeň        

k regionálním výrobcům piva. Regionální 

pivovary  zásobovaly hospody a restaurace 

ve svém okolí, logistika rozvozu piva nebyla 

totiž tak rozvinuta jako v dnešní době. Pivní 

pohotovosti, e-shopy a především neomezená 

dopravní obslužnost – a to i na mezinárodní 

úrovni – to poznamenalo i rozmach působ-

nosti pivovarů. Velký boom zaznamenávají 

především malé pivovary –   a není překáž-

kou ani vyšší cena piva. Mnohé pivnice 

nabízejí pivním labužníkům  střídavě ochut-
návky různých druhů piv a to právě  

V pražské oboře Hvězda Proroka ochutnaly desítky lidí…  
 

z malých pivovarů.  A je jasné, že uspěje jen 

kvalitní a chutné pivo.  Když pivo chutná, 

konzument rád zaplatí a majitel pivnice rád 

objedná… A tak to neratovský Prorok  nemá 

v dnešní obrovské konkurenci lehké. O to 

radostnější je fakt, že přibývají pivnice         

a konzumy, které se rozhodly Proroka nabí-

zet svým štamgastům pravidelně. V současné 

době zásobují neratoští pravidelně  12 pivnic 

a  22 pivovarů – a to je skvělý výsledek sna-

žení celého kolektivu – zejména vzhledem 

k tomu, že na trhu je Prorok ještě nováčkem. 

K úspěchu vede především kvalita piva a její 

udržitelnost – to je priorita. Následuje pak 
nutnost stačit výrobou stoupající poptávce. 

Podpora kvalitního marketingu také spočívá 

v neustálém vývoji propagačních předmětů   

a inovaci  sortimentu piva. Jen tak lze oslo-

vovat nové zákazníky. Jedním z nástrojů 

propagace je účast na slavnostech a velkých 

akcích. V září jsme absolvovali takové akce 

dvě – byl to Běh dobré vůle v pražské oboře 

hvězda a pivní slavnosti v pardubických 

mlýnech. O nich píšeme více v dalších člán-

cích.  Aby se Prorok na trhu necítil osamo-

cen, připravil pivovar čtrnáctistupňový 

Jantar - ležák tmavší, přímo jantarový… 

Ten se bude vařit také pravidelně.            
Tak ať chutná!                             Jiří Herynek 

 

V překrásném prostředí pražské obory Hvězda uspořádal Výbor dobré vůle – Nadace Olgy Havlové první ročník Běhu dobré vůle. 

Obdobně jako Běh naděje, který běhají pravidelně sportovně založení účastníci neratovských poutí, je finanční výtěžek(startovné) 

věnován na dobrou věc. Několik stovek účastníků Běhu dobré vůle přispělo téměř třemi sty tisíci korun na podporu lidí v tísni. 

Slunečný podvečer 12. září přilákal do parku i mnoho návštěvníků, kteří měli možnost účastnit se i doprovodných programů. Cent-

rum dění se odbývalo před letohrádkem Hvězda. A neratovský pivovar s Prorokem 11° byl u toho. Dostal důvěru od VDV 

k zajištění nápojů pro celou akci. Kromě Proroka se čepovala i nealkoholická limonáda Chmelená. Pivovar podpořil akci dárkovým 

balením piva s pivní sklenicí. Už samotný pohled na pódium, připravené pro předávání cen nejlepším běžcům, dával o Neratovu 

jasnou zprávu. A rušno bylo i u stánku. Po celý podvečer teklo pivo proudem. A ochutnat přišli i mnozí pivní znalci z  pražských 

pivnic. Proroka nejen chválili, ale zároveň doporučili hospodu, kam ho nabídnout. Po závodech už zaháněli žízeň i samotní běžci. 

Mezi nimi jsme poznávali mnoho známých tváří politiků,  umělců i sportovců. O Neratovu pobesedoval např. expremiér Vladimír 

Špidla, u stánku se zastavil i vynikající reprezentant v hodu oštěpem Petr Fridrich. Ostatní už napoví fotodokumentace. Na závěr je 

nutné poděkovat Výboru dobré vůle za takovouto formu spolupráce. Vždyť obě organizace mají ono „dobro“ ve vínku…                                                                                                                                                                                         

.                                                                                                                                                                                                                 Jiří Herynek 

  

 



 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hned druhý den po akci v Praze se chlapci 

z pivovaru - Dominik s Jirkou -  rozjeli do Par-

dubic.  V prostorách tamních Mlýnů, dnes již 

historické památky, se konal pivní festival ma-

lých pivovarů pod názvem „Nachmelené 

mlýny“. V krásných budovách bývalého mlýna a 

továrny na výrobu těstovin (postaveny  r. 1910, 

autorem projektu byl známý pardubický archi-

tekt Josef Gočár – red.) se prezentovalo 15 mini-

pivovarů. I v této konkurenci Prorok chutnal a 

uspěl. Potvrdil tak skutečnost, že v Pardubicích 

je stálým produktem ve dvou restauracích -      

„U Toulavé pípy“ a „Divadlo 29“.       Jiří Herynek 

  

 

„Nachmelené mlýny“ – festival malých pivovarů v Pardubicích 
 

Krátce po zahájení se před naším 
stánkem objevila vzácná návštěva. 

 

Ačkoliv měl pan prezident pivo natoče-
no,  nereagoval na výzvy k odběru. 

 

„Musím počkat, Olga si šla koupit 
cigarety a já u sebe nemám na pivo.. 

 

Po společné fotografii jsme pivo  
panu prezidentovi věnovali. 

 

Pod čarou s úsměvem 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Také uživatelé chráněného bydlení skvěle reprezentovali Neratov! 

Neděle 15. září byla pro uživatele chráněného bydlení „vel-

kou nedělí“. Vypravili se do Prahy na velké sportovní klání, 

které pořádal spolek Fotografiemi pro radost. Sportovně 

zaměřený program pro hendikepované se uskutečnil ve spor-

tovním areálu Hamr sport v Praze-Bráníku a na přilehlých 

loukách Vltavy. Sportovní disciplíny byly velice atraktivní – 

skok z místa do dálky, překážkový běh, hod míčkem na ple-

chovky, přetahovaná a dokonce i veslování – leč na trenaže-

ru.  Soutěžilo osmnáct týmů z celé České republiky – tedy 

opravdu velká konkurence. Bronzová příčka v přetahované je 

proto obrovským úspěchem našeho týmu. Ačkoliv se říká, že 

důležité je zúčastnit se, nás bude těšit, že jsme nezklamali… 

Užili jsme si i doprovodný program – nejzajímavější byly 

ukázky výcviku asistenčních a služebních psů. V neposlední 

řadě bylo součástí zážitku i poznání naší Prahy. Líbilo se nám 

cestování metrem, tramvajemi i vlakem domů. Už se těšíme 

na příští ročník – a jelikož jsme poznali soutěže blíže, určitě 

budeme i trénovat.                                           Klára Kadlecová 



Děkujeme dopravní společnosti Šmídl s.r.o., Žamberk za finanční příspěvek 30.000 Kč na stavbu naší školy.        Petr Žitný 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Radostné vaření 

Ne každému přináší vaření radost. V chráněném bydlení na Sedmikráskách vaří uživatelé obojího pohlaví – jde o pravidelné 

nácviky vaření v rámci nabytí dovedností vedoucích k samostatnosti.  Jednoduchá jídla, pochutiny i pečení – a uživatelé se při 

vaření střídají. „Raději bych šel sloužit na parkoviště, ale musím jít vařit“, posteskl si jeden z uživatelů při loňských poutních 

slavnostech. Velkým povzbuzením je dokončení komplexní rekonstrukce kuchyňské linky včetně nových vestavných spotřebičů. 

Původní kuchyně byla již v kritickém až nebezpečném stavu. Rozkládající se lamino se navíc těžko udržovalo v čistotě.             

A tak velmi srdečně děkujeme Výboru dobré vůle Olgy Havlové za finanční dar na tuto potřebnou investici.  Z krásné a čistě bílé 

kuchyně máme radost!                                                                                                                                                 Klára Kadlecová 

Velká poděkování 

„““Tu naši školu určitě postavíme! 
 

http://www.firemnik.cz/firma/smidl-sro-doprava-logistika-spedice/


Měsíčník Nově v Neratově vydává Sdruženi Neratov, z. s., Bartošovice v Orlických horách  84 

Šířeno elektronicky a zdarma, nepodléhá registraci.  Vydáváno od července roku 2010 

Příspěvky posílejte elektronicky na jiri.herynek@neratov.cz – příští uzávěrka je ke dni 31.10. 2019 

Kontakt a přihlášení odběru: tel.: 494 530 058, e-mail: nove@neratov.cz 
Archiv měsíčníku NvN najdete na www.neratov.cz                                                                                              www.neratov.cz                                                            

                                                                                                                                                                                     

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Návštěvnost koncertů, pořádaných v neratovském kostele,   je vždy „naplňující“ kapacitu. To svědčí o jejich vysoké kvalitě. Velké poděkování 

všem, kteří je zajišťují. Kultura se tím řadí k dalším neratovským lahůdkám pro poutníky i ostatní návštěvníky. Za všechny děkuje redakce NvN. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

Na Kopečku máme stále napilno – zakázek a práce je stále mnoho. 

A tak stále dodržujeme tradici společných oslav narozenin našich 

pracovníků. V úterý 25. září oslavili významné životní jubileum 

hned tři z nás: Jindřiška, Fanda a Petr. Všichni jmenovaní jsou 

dlouholetými zaměstnanci Kopečku. Oslavy se zúčastnili téměř 

všichni zaměstnanci Kopečku. Z Neratova přijely předsedkyně 

Sdružení paní Jana Němcová a personalistka paní Marzena Peťov-

ská -  což nás velmi potěšilo. Začalo se gratulacemi, květinovými i 

jinými dary od Sdružení a Kopečku, poté začal proud gratulací 

našich kolegyň a kolegů. Bylo to tak hezké a upřímné, že mi šly 

slzy do očí. Po přípitku všichni obsadili prostřené stoly a v pohodě 

a radosti se bavili a hodovali. Byla to pěkná příležitost být spolu 

jinak, než v pracovním procesu, kdy se s některými lidmi jen „po-

tkáváme“. Díky za to.                        Petr Zámečník – jeden z oslavenců 

Jubilanti z Kopečku 

Provedení "Mše radostné" (Missa Laetare) sopotnickou filharmonií a 

pěveckým sborem bylo zážitkem, na který se nezapomíná. Dílo slo-

žil, nastudoval a provedení řídil hudební skladatel Josef Vondráček 

rovněž ze Sopotnice (malá obec v okrese Ústí nad Orlicí). Koncert se 

konal 15. září v neratovském kostele s úctyhodnou návštěvou 400 

posluchačů!  Srdečně děkujeme protagonistům koncertu i všem ná-

vštěvníkům.                                                                    Wiola Latocha 

 

Po „poutních“ koncertech nadchl i koncert sopotnické  filharmonie 

Omlouváme se tímto čtenářům za pozdní vydání tohoto NvN.  Je způsobeno zdravotními indispozicemi. Děkujeme za pochopení.            red. 

mailto:jiri.herynek@neratov.cz
mailto:nove@neratov.cz


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 


